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De vaste Commissie voor Onderwijs en Wetenschappen1 heeft, na
kennisneming van de memorie van antwoord d.d. 29 november 1993, nog
enkele vragen en opmerkingen over dit wetsvoorstel. Zij acht de openbare
behandeling voldoende voorbereid indien de regering hierop tijdig zal
hebben geantwoord.

1 Samenstelling:
Leden: Hermes, (CDA), Beinema (CDA), Van
Leijenhorst (CDA), voorzitter, Niessen (PvdA),
vacature VVD, Van der Vlies (SGP), Franssen
(VVD) ondervoorzitter, Jorritsma-Lebbink
(VVD), Janmaat-Abee (CDA), Leijnse (PvdA),
Nuis (D66), De Cloe (PvdA), Lilipaly (PvdA),
Van Gelder (PvdA), Frissen (CDA), Van de
Camp (CDA), Tuinstra (CDA), Netelenbos
(PvdA), Versnel-Schmitz (D66), Witteveen–
Hevinga (PvdA), Huibers (CDA), Quint–
Maagdenberg (PvdA) en Sipkes (GroenLinks),
Remkes (VVD).
Plv. leden: Boers-Wijnberg (CDAI, G.H.
Terpstra (CDA), Reitsma (CDA), Akkerman
(PvdA), Schutte (GPVI, Dees (VVD), Korthals
(VVD), Van der Hoeven (CDA), Buurmeijer
(PvdA), Ter Veer (D66), Van Gijzel (PvdA), Huys
(PvdA), Vermeend (PvdAI, Deetman (CDAI,
Lansink (CDA), Roosen-van Pelt (CDA),
Beijlen-Geerts (PvdA), Groenman (D66),
Leerling (RPF), Van Dijk (CDA), J.H. van den
Berg (PvdA), Willems (GroenLinks), Kamp
(VVD).

HOOFDSTUK I. ALGEMEEN

1. Inleiding

De leden van de CDA-fractie konden zich in grote lijnen vinden in de
door de regering gegeven antwoorden op de door hen gestelde vragen.
Dit neemt niet weg dat er op een aantal punten nog wat onduidelijkheden
zijn waaromtrent zij nadere verduidelijking vroegen.

De leden van de fractie van de Partij van de Arbeid dankten de regering
voor de uitvoerige beantwoording van hun vragen. Zij hadden evenwel
nog enkele opmerkingen en wensten op enkele punten nog nadere
informatie.

De leden van de VVD-fractie hadden met belangstelling van de inhoud
van de memorie van antwoord kennis genomen.

Er bleven voor hen nog enige te stellen vragen over.
In het algemeen verbaasde het de leden van de VVD-fractie dat nog heel

wat informatie waarom zij hadden verzocht niet is te geven. Enerzijds
begrepen zij dat heel wat informatie pas beschikbaar kan komen na
implementatie van de richtlijn respectievelijk wet. Anderzijds kan het toch
niet anders of er moet de beschikking zijn over een flinke hoeveelheid
gegevens om ten tijde van de onderhandelingen uit te kunnen maken in
welke mate te maken afspraken van belang zijn voor de Nederlandse
situatie. Daarbij is het toch ook nodig te kunnen beschikken over of kennis
te dragen van gegevens uit het buitenland om de onderhandelingspositie
van de partners in de Europese Unie op waarde te kunnen schatten?

De gegeven reacties in de memorie van antwoord brachten de hier aan
het woord zijnde leden tot de algemene vraag welke informatie van
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belang voor een goede uitvoering van deze en de eerder aangenomen wet
voorradig is en welke moet worden verzameld naar het inzicht van het
moment om tot een goed inzicht over de werking van de wet te kunnen
komen?

2. Kenmerken

De passage onderaan pagina 5 en bovenaan pagina 6 van de memorie
van antwoord deed de leden van de VVD-fractie de vraag stellen hoe
uitgaande van het beginsel van wederzijds vertrouwen ten aanzien van
beroepen beneden het niveau van certificaat de lidstaat niettemin in staat
is de kwaliteit te handhaven waarover gesproken wordt. Kan dit laatste
uiteindelijk niet leiden tot het feitelijk ontoegankelijk maken van de
arbeidsmarkt voor de hier bedoelde categorie personen?

De leden van de CDA-fractie merkten op dat de vraag en opmerking
over de doorstroommogelijkheden en het daarbij optredende
verdringingseffect door hen en niet door de leden van de VVD-fractie
waren ingebracht.

9

De leden van de CDA-fractie uitten hun grote bezorgdheid over de
onderhandelingen rond de nadere invulling van bijlage C en vooral bijlage
D. Met de regering waren zij van mening dat het hier een voor Nederland
zeer belangrijke zaak betreft, omdat de positie en waardering van het mbo
en het leerlingwezen hiermee gemoeid is en dus ook de toegang die
gediplomeerden van deze opleidingen hebben tot de van toepassing
zijnde gereglementeerde beroepen in de andere lidstaten en straks in de
EVA-landen. Uit de MvA blijkt dat de besprekingen nog gaande zijn en dat
het nog niet duidelijk is of de door Nederland gedane voorstellen worden
geaccepteerd door de Europese Commissie. Eigenlijk vroegen deze leden
zich af of de implementatie in Nederland wel kan geschieden zolang over
deze zaken geen definitieve duidelijkheid bestaat. De erkenning van
gereglementeerde opleidingen is voor Nederland immers absoluut
noodzakelijk willen de betrokken beroepsbeoefenaren een beroep kunnen
doen op de richtlijn. Welke voorstellen hebben andere lidstaten ingediend
ten behoeve van plaatsing op bijlagen C en D?

Uit de tot nu toe voorliggende schriftelijke stukken is niet geheel
duidelijk op welke manier de vele vormen van volwasseneneducatie
worden ingepast in het geheel. Worden die opleidingen allemaal
toegevoegd aan bijlagen C en D? Zo nee, welke criteria worden hier dan
gehanteerd?

De leden van de PvdA-fractie hadden begrepen dat de inhoud van de
bijlagen C en D van de richtlijn (bijlagen 3 en 4 van dit ontwerp) voor de
diverse lidstaten een wezenlijke rol vervulllen bij een goede uitvoering
van de richtlijn 92/51/EEG.

Deze leden deelden de visie van de regering dat het reëel is om het
gehele leerlingwezen onder het begrip diploma te brengen.

Zij gingen ervan uit dat ook bij dit proces uitgegaan wordt van het
beginsel «wederzijds vertrouwen». Desalniettemin vonden zij het
belangrijk door de regering nader te worden geïnformeerd over de aard
en de voortgang van de besprekingen inzake de wijzigingsvoorstellen
zoals die door de lidstaten zijn ingediend. Zijn inmiddels alle wensen van
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iedere lidstaat bekend? Kan de regering reeds melding maken van de
reacties op de door Nederland ingediende wijzigingsvoorstellen?

De leden van de WD-fractie waren niet gerust gesteld door de
mededeling op pagina 7 van de memorie van antwoord inzake de positie
van het leerlingwezen.

Zij vroegen wanneer de bedoelde besprekingen zullen worden
afgerond. Zij wilden er ten sterkste bij de regering op aandringen de
bedoelde duidelijkheid te verschaffen voordat de plenaire behandeling
van het onderhavige wetsvoorstel plaatsvindt.

3. Financiële gevolgen

De leden van de CDA-fractie vroegen nadere informatie over de nog te
creëren nationale infrastructuur voor diploma's en certificaten van het
beroepskwalificerend onderwijs.

Aanvragen voor diplomawaardering worden in het kader van deze
infrastructuur uitgevoerd. Wat wordt dan de relatie tussen de RDC's en de
bevoegde autoriteiten? Daarnaast zal ook de informatieverzorging via dit
kader lopen. Gelet op de structuur (decentraal, een regionaal loket bij de
RDC's) vroegen deze leden nogmaals naar de financiering hiervan. Er
wordt toch in feite een taak en dus mankracht toegevoegd aan de RDC's.
Hoe is dan voorzien in de financiële consequenties hiervan?

De leden van de fractie van de PvdA hadden kennis genomen van het
besluit van het Centraal Bestuur voor de Arbeidsvoorziening een nationale
infrastructuur, voor zowel het beroepskwalificerend onderwijs als voor het
hoger onderwijs, in het leven te roepen teneinde de informatie-overdracht
naar direkt belanghebbenden zo goed mogelijk te laten verlopen.

Zij waardeerden het dat ook aanvragen die buiten het bereik van de
EG-richtlijn vallen worden behandeld.

Hadden zij het goed begrepen dat het CBA nu het eerstverantwoor–
delijke orgaan zal zijn voor het informatienetwerk?

Een goede uitvoering van de richtlijnen staat of valt met het functio–
neren van dit informatienetwerk. Wil de regering nadere informatie geven
over de organisatie, de stand van zaken en de financiering van dit
netwerk?

HOOFDSTUK II. REIKWIJDTE RICHTLIJN EN WET

De leden van de PvdA-fractie waren de regering erkentelijk voor de
toezegging te zullen zoeken naar een oplossing voor het vraagstuk van de
ongelijke behandeling tussen EG-ingezetenen, zoals gedaan tijdens de
plenaire behandeling van de Algemene Wet Erkenning EG-hoger
onderwijs-diploma's.

Kan de regering al iets melden over de uitvoering van deze toezegging?

HOOFDSTUK III. TOELATING

1. Aanvullende eisen

Hoe is de stand van zaken betreffende de implementatie van deze
richtlijn in de andere lidstaten, zo vroegen de leden van de CDA-fractie.
Tevens vroegen zij of al enige informatie gegeven kan worden over de
door andere landen aan Nederlandse gediplomeerden te stellen aanvul–
lende eisen. Met name de situatie in de ons direct omringende landen had
hierbij hun specifieke belangstelling.

Wat is de status van zich hier vestigende buitenlandse opleidings–
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instituten waarvan de opleiding niet valt onder het begrip geregelemen–
teerde opleiding als het gaat om de erkenning van het daarbehaalde
diploma? Kunnen ook dan binnen de ruimte van de richtlijn aanvullende
eisen worden gesteld? Ter verduidelijking van het probleem wezen de
leden van de CDA-fractie op de problematiek zoals die zich voordoet in de
sector beroepsgoederenvervoer over de weg.

2. Informatievoorziening

De informatievoorziening wordt vorm gegeven via het op te zetten
informatienetwerk. De leden van de CDA-fractie vroegen wat precies
wordt bedoeld met de zin:

«Naar verwachting zal dit systeem gelijktijdig met de inwerkingtreding
van dit wetsvoorstel operationeel zijn.» Wordt hier de databank bedoeld?
Wordt hier gedoeld op het informatienetwerk van de RDC's? Voor wie is
de databank bedoeld: voor intermediairen, bedrijven, individuele
belanghebbenden?

Een nieuw element wordt gevormd door het loslaten van de plannen
rond de oprichting van de European Council of Vocational Qualifications
ten gunste van een decentrale Europese structuur. De haalbaarheidsstudie
die oorspronkelijk gericht was op deze ECVQ wordt nu gericht op de
ontwikkeling van modellen die moeten leiden tot een strategie voor
beïnvloeding van Europese besluitvorming rond de internationale
transparantie en vergelijkbaarheid van kwalificaties, zo hadden de leden
van het CDA begrepen. Zij onderschreven dat een decentrale aanpak meer
recht doet aan het subsidiariteitsbeginsel en aan de beperkte betrok–
kenheid van de EG op hetterrein van het (beroeps)onderwijs. Zij vroegen
wel wat de verwachte meerwaarde hiervan is. Tevens vroegen zij of de
idee van een ECVQ geheel van de baan is of dat dit alleen in Nederland is
gebeurd.

De leden van de fractie van de PvdA hadden er goede nota van
genomen dat in EG-verband wordt afgezien van de oprichting van een
European Council of Vocational Qualifications. Zij hadden begrepen dat
nu gewerkt wordt aan de ontwikkeling van decentrale modellen waarmee
bestuurlijk en informatie-technisch de internationale transparantie en
vergelijkbaarheid van kwalificaties kunnen worden bevorderd. Hoe
verloopt de voortgang van dit onderzoek en ontvangt de Kamer de
onderzoeksresultaten in de zomer 1994?

Voorts waren zij benieuwd of zo ja welke relatie er is met de activiteiten
van de Commissie inzake het voorstel voor een aanbeveling betreffende
de toegang tot beroepsopleidingen. Deze leden hechtten er namelijk zeer
aan dat de diverse activiteiten terzake van onderwijs en arbeidsmarkt in
EG-verband in goede onderlinge samenhang ontwikkeld worden. Vooral
de samenwerking tussen de Europese Onderwijsraad en de Europese
Sociale Raad is volgens hen voor dit onderwerp belangrijk.

De voorzitter van de commissie,
Van Leijenhorst

De griffier van de commissie,
Roovers
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